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Spillemidlene
• Spillemidler er en delfinansiering / toppfinansiering av idrettsanlegg
• Utgjør maksimalt 1/3 av kostandene ved et anlegg
• Allikevel ofte avgjørende for realiseringen av anlegg
• Hovedmålgruppe – barn og ungdom, 6 – 19 år
• Bestemmelser om tilskudd til anlegg (Kulturdepartementet) 

bestemmer tilskuddssatser og hvilke anlegg som kan motta midler
• Spillemidler til kunstgressbaner kan gis til anlegg som oppfyller krav i 

henhold til Nordisk standard
• Søkere er i all hovedsak idrettslag og kommuner



Spillemidlene
• Stort etterslep – mange må vente i flere år på tildeling

– Søknad om spillemidler til kunstgressbaner i 2018 (Landsbasis)

• Totale kostnader 1,6 mrd

• Søknadssum 497 mill kr

• Tildelt sum 193 mill kr

• Fylkeskommunene fordeler årlig midler til søkere etter 

vedtatte regionale prioriteringskriterier

• Regionale føringer kan spille en 

rolle for valg av underlag



Østfold fylkeskommune
Vedtak i fylkesting juni 2018

«Østfold fylkeskommune setter seg som 

hovedmål å redusere bruken av granulattypene 

SBR (gummi) og EPDM ned til et absolutt 

minimum. Disse granulatene fases ut, og 

søknader hvor det legges opp til bruk av SBR og 

EPDM imøtekommes som hovedregel ikke fra og 

med 2019».

Liknende vedtak er gjort i flere kommuner



Akershus fylkeskommune
Vedtak i fylkesting juni 2018

«Akershus fylkeskommune vil fremme forslag om 

endring i Bestemmelser om tilskudd til anlegg for 

idrett og fysisk aktivitet - 2018 (V-0732B). 

Formålet er å endre bestemmelsen om tilskudd til 

kunstgressbaner slik at det ikke gis spillemidler til 

kunstgressbaner med innfyll av SBR, EPDM og 

andre typer gummigranulat. Endringene foreslås 

gjort gjeldende fra og med tildelingsåret 2020»



Saken engasjerer i 

fylkeskommunene
• Varierende, men økende engasjement fra 

fylke til fylke både politisk og administrativt
• Opplevelse av at politiske signaler og 

vedtak (spesielt i Østfold) har hatt en stor 
effekt. 

• Politiske vedtak er hovedsakelig begrunnet 
i et ønske om reduksjon i bruk av plast

• Stadig flere både kommuner og idrettslag 
velger innfyllsfrie alternativer
– Utfordrende når disse risikerer ikke å få 

godkjenning for seriespill



Fylkeskommunene som 

kompetanseaktør
• Fylkeskommunene har ingen anleggsrådgiver eller fagkompetanse 

for bygging av kunstgressbaner

• Er en uavhengig part med ønske om gode idrettsfunksjonelle 
anlegg som ivaretar miljøet

• Rådgiver om spillemidler og valg av dekke i henhold til regionale 
og nasjonale føringer

• Nettverks- og kompetansebygger for kommuner og idretten for 
blant annet 
– Ny forskrift om kunstgressbaner og gode løsninger for 

å hindre utslipp av gummigranulat

– finansiering av anlegg

– informasjon om politiske føringer 

– Balanse mellom miljø- og idrettsfunksjonelle krav

– Drift av anlegg
• Større regioner kan få økt mulighet for

påvirkning av nasjonal anleggspolitikk 


